
 
 
Concept motie 
 
De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen op 19 maart 2024 
 
Inleiding 
In december hebben Provinciale Staten Overijssel het rapport van Mona Keijzer besproken 
en zijn er besluiten genomen om de regeling en de uitvoering voor het herstellen van de 
schade aan de woningen “menselijker, milder en makkelijker” te maken. Ook zijn er twee 
moties aangenomen. In dee eerste motie wordt Gedeputeerde Staten gevraagd om in 
gesprek met de gemeenten te inventariseren welke van hun kosten van de inzet in het 
sociaal domein gegrond ten laste kunnen worden gebracht van de Provincie Overijssel. In 
dee tweede motie wordt de Gedeputeerde Staten verzocht om de mogelijkheden van een 
fonds te onderzoeken om sociaal maatschappelijke initiatieven te bekostigen om in het 
gebied de sociale kwaliteit te versterken. 
 
Op de vraag van PvdA GroenLinks om een reactie te geven op de uitkomsten van het 
rapport en de besluiten van de Provinciale Staten geeft het college in de kern aan dat ze 
tevreden is over de genomen besluiten en vertrouwen heeft in de uitvoering hiervan. 
 
Het college geeft aan verder te gaan met het door haar opgestelde plan van aanpak (22 juni 
2022 en een vervolg van 19 april 2023) met als kern: een luisterend oor blijven bieden aan 
de inwoners en ondersteunen waar dat mogelijk is. 
 
De PvdA GroenLinks is eind vorig jaar gestart met een ombudsteam en heeft inmiddels al 
meer dan 20 casussen waar ondersteuning wordt geboden. Dit varieert van het helpen bij 
het opstellen van brieven tot en met het ondersteunen bij juridische procedures.  
 
Nog steeds constateren wij een hoop ellende onder de woningbezitters langs het kanaal. Er 
is wel een andere houding merkbaar bij de Provincie maar in de uitvoering van de regeling is 
dit (nog) niet zichtbaar. Nog steeds lopen inwoners vast in een bureaucratie en is er (nog) 
geen perspectief op een oplossing. 
 
In de gemeente Twenterand is er een projectorganisatie die veel werk verzet en zich inzet 
voor de bewoners langs het kanaal. Bij een de andere gemeenten is dit in veel mindere mate 
het geval. Wij hebben waardering voor de inzet, maar vinden dat de gemeente Twenterand 
meer kan doen, dan dat er  nu gebeurt. 
 
In deze motie vragen wij om een versterkte inzet van de gemeente Twenterand voor de 
ondersteuning van de inwoners van de gemeente Twenterand. 
 
 
 
 
 
 



 
 
Constaterende dat: 

• Door Provinciale Staten van Overijssel een besluit genomen is over de aanpassing 
van de schaderegeling Kanaal Almelo de Haandrik gericht op het menselijker, milder 
en makkelijker maken van de regeling en diens uitvoering. 

• Er twee moties zijn aangenomen in de Provinciale Staten om de betrokken 
gemeenten tegemoet te komen in de gemaakte kosten binnen het sociale domein en 
om een fonds te vormen voor versterking van de sociale samenhang in het gebied. 

• De gemeente Twenterand een ambitie document heeft opgesteld met een ambitie en 
uitgangspunten  gericht op een duurzaam herstel van de woningen langs het kanaal 
en op het terugwinnen van vertrouwen van inwoners langs het kanaal. En dit te willen 
doen door het bieden van een luisterend oor en bieden van ondersteuning waar dat 
mogelijk is. 

• Ondanks de aanpassing van de regeling en een andere houding van de Provincie 
Overijssel inwoners nog steeds vastlopen in de bureaucratie van regelingen; 

• Er nog steeds geen bestuurlijk “kopstuk” is die inwoners kan ondersteunen en 
onafhankelijke adviezen en besluiten kan nemen; 

• De positie van inwoners en rol van de Stichting Kant nog Wal weliswaar een plek 
heeft gekregen maar zij niet voldoende zijn toegerust om als volwaardig 
gesprekspartner op te treden voor de Provincie en de gemeenten. De Stichting moet 
het alleen doen met vrijwilligers; 

 
Overwegende dat 

• Gevraagd wordt om zichtbare resultaten die recht doen aan alle schadegevallen aan 
de woningbezitters langs het kanaal Almelo de Haandrik; 

• Gevraagd wordt aan bestuurders om de bestuurlijke verantwoordelijkheid te nemen 
om te komen tot oplossingen voor nu en in de toekomst; 

• Gevraagd wordt aan bestuurders om hier zichtbaar  sturing en leiding aan te geven; 
• Dat in dit dossier gevraagd wordt om een integrale aanpak gericht op schadeherstel 

met aandacht voor zorg, welzijn en economie;  
• Dat gevraagd wordt om te werken aan een toekomstbestendige en duurzame 

oplossing; 
 
Verzoekt het college: 

- Om het plan van aanpak van 19 juni 2022 te actualiseren naar de huidige tijd en op 
basis van de besluiten door de Provinciale Staten. 

- In de gemeente Twenterand te blijven werken vanuit een projectorganisatie waarbij 
voor de inwoners er één aanspreekpunt is en integraal wordt gewerkt met alle 
berokken disciplines (sociaal domein en fysiek domein). 

- De positie van de Stichting Kant nog Wal te versterken door beschikbaarstelling van 
een subsidie van €50.0000 waarmee de bestuurlijke organisatie versterkt kan worden 
en er met inwoners langs het kanaal gecommuniceerd kan worden. 

- Inwoners actief te ondersteunen bij het opstellen van formele verzoeken voor een 
vergunningen vanuit de ambtelijke organisatie. 
 



 
 
 

- De vergunningsaanvragen te bezien vanuit de houding van “ja, tenzij”, met oog voor 
maximale benutting van afwijkingsmogelijkheden in individuele situaties en deze bij 
een positief advies met voorrang te behandelen en hiervoor géén leges in rekening te 
brengen, waar deze niet vergoed wordt binnen de regeling van de Provincie. 

- Ten aanzien van bedrijven die schade hebben in overleg te gaan met de 
Herontwikkelingsmaatschappij Overijssel en na te gaan of en op welke 
manier(financiële) ondersteuning mogelijk is. 

 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Stephan Reusken 
PvdA GroenLinks Twenterand 
 


